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Onderwerp 

Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen 

 

 

Van het lid : I. Boven 

Fractie : Partij voor de Dieren 

Inzake : Schriftelijke vragen over het gebruik van Staalslakken in Limburg

 
Vraag 1. 
De provincie Limburg gebruikt geen Bodemassen voor het aanleggen van provinciale wegen of werken. 
Zijn staalslakken daarvoor ook uitgesloten? Zo nee, wil GS het gebruik van staalslakken naar aanleiding 
van het onderzoek van de RIVM gaan uitsluiten?  
 
Antwoord. 
Staalslakken voor Provinciale wegen zijn niet geheel uitgesloten. Als fundering wordt beton/meng-
granulaat voorgeschreven. Als alternatief van betongranulaat mag een aannemer ook LD-Mix gebruiken 
waar ook staalslakken in zijn verwerkt (LD-Mix is een hydraulisch bindmiddel met een afmeting van 0-8 
mm en is gemaakt op basis van LD-staalslak en gegranuleerde hoogovenslak). Bij provinciale wegen is 
geen LD-mix toegepast.  
 
Voor het wel of niet uitsluiten van het gebruik van staalslakken volgen wij hetgeen hier vanuit het Rijk 
wordt voorgestaan. In het overleg van de vaste commissie voor Infrastructuur en Waterstaat van jl. 24 
april is door staatsecretaris Jansen aangegeven dat momenteel in het kader van de herijking van de 
bodemregelgeving onder meer wordt onderzocht of uitsluiting van het toepassen van staalslakken als 
zandvervanger bij grootschalige toepassingen effectief en mogelijk is en dat hier voor de zomer (van 
2025) nadere informatie over komt. Tot deze tijd zullen wij terughoudend zijn bij de inzet van staalslakken 
bij Provinciale projecten. 
 
Vraag 2. 
Kan GS aangeven op welke locaties in Limburg staalslakken zijn toegepast? Zo nee, Gaat GS onderzoek 
doen naar op welke locaties staalslakken zijn toegepast.  
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Antwoord. 
Uit het beheersysteem van cluster Wegen blijkt dat vanaf 2012 geen staalslakken meer zijn toegepast. 
Hiervoor zijn op een aantal Provinciale weggedeelten staalslakken toegepast en zijn staalslakken 
aanwezig in een aantal overgenomen oude Rijkswegen. Het aanwezig zijn van staalslakken is 
vastgesteld bij 29 locaties (zie bijlage 1). Het aanwezig zijn is vastgesteld door middel van het uitvoeren 
van boringen. De betreffende puntlocaties (boringen) vertegenwoordigen grotere wegvakken. Ingeschat 
wordt dat tussen de 3 – 10 kilometer provinciale wegen zijn waar staalslakken als fundering is gebruikt. 
Overigens zijn de betreffende staalslakken volledig door een asfaltlaag van veelal 25 cm afgedekt. 
 
Of er op overige locaties in Limburg staalslakken zijn toegepast is niet bekend omdat het toepassen van 
staalslakken zowel onder het voormalige Besluit bodemkwaliteit als onder het huidige Besluit activiteiten 
leefomgeving (onderdeel van de Omgevingswet) niet gemeld hoeft te worden.  
 
Vanuit het Rijk is door de Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) een nadere inventarisatie uitgevoerd 
waarbij is gekeken naar grootschalige toepassingen waarin staalslak wordt gebruikt als zandvervanger. 
Dit is gerapporteerd in de signaalrapportage van 25 februari 2025. Door staatsecretaris Jansen is 
aangegeven dat de ILT vervolgonderzoek doet naar voorheen onbekende locaties waar staalslakken zijn 
toegepast. In afwachting hiervan zal door GS vooralsnog geen onderzoek worden gestart. 
 
Vraag 3. 
Welke maatregelen neemt de provincie om toezicht te houden op de milieu en gezondheidseffecten van 
het gebruik van staalslakken in Limburg. 
 
Antwoord. 
Voor het toepassen van grond en bouwstoffen zijn de gemeentes het bevoegd gezag. Vanwege het 
ontbreken van een informatie/meldingsplicht voor de toepassing van staalslakken is het niet bekend waar 
staalslakken zijn/worden toegepast en is toezicht houden op de milieu effecten en gezondheidseffecten 
niet goed mogelijk. 
 
In mei 2024 is door het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat besloten dat er een landelijke 
informatieplicht komt voor de toepassing van staalslakken en dat invoering was voorzien op 1 januari 
2026. Recent, april 2025, is een motie aangenomen om de informatieplicht over de toepassing van 
staalslakken per 1 januari 2026, om te zetten naar een meldingsplicht. Momenteel wordt gewerkt aan een 
algemene maatregel van bestuur, waarbij de informatieplicht wordt omgezet naar een meldplicht. Door 
staatsecretaris Jansen is aangegeven dat het streven is gericht op de inwerkingtreding van de 
meldingsplicht in het eerste kwartaal van 2026. 
 
Tot de periode tot invoering van de landelijke informatieplicht is destijds (mei 2024) door de 
staatssecretaris aan de bevoegde gezagen gevraagd, extra aandacht te schenken aan het toezicht op 
het  verantwoord toepassen van staalslakken. Er is verzocht aan organisaties die staalslakken 
toepassen, om vroegtijdig contact op te nemen met het bevoegd gezag. Voor zover als mogelijk wordt 
hier door de Omgevingsdienst Zuid Limburg invulling aan gegeven. 
 
Vraag 4. 
Zijn er in Limburg gezondheidsklachten of milieuschade gemeld die mogelijk verband houden met het 
gebruik van staalslakken? In andere delen van Nederland zijn klachten zoals bloedneuzen en 
huidirritaties gerapporteerd. 
 
Antwoord. 
Bij ons en bij de GGD zijn geen gezondheidsklachten of milieuschade gemeld die mogelijk verband 
houden met het gebruik van staalslakken. 
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Vraag 5. 
Zijn er plannen om het beleid aan te passen naar aanleiding van de bevindingen van de ILT en het RIVM 
over de risico’s van staalslakken? 
 
Antwoord. 
Vooralsnog zijn hier geen plannen toe en volgen wij de ontwikkelingen hiertoe vanuit de landelijke 
politiek. 
 
Vraag 6. 
Waar kunnen burgers vermoedelijke milieuschade of gezondheidsissues veroorzaakt door staalslakken 
melden? 
 

Antwoord. 

Milieuschade kan bij ons gemeld worden via de milieuklachten telefoon (043 – 3617070) of het formulier 

hiertoe op www.limburg.nl. Gezondheidsissues kunnen gemeld worden bij de huisarts en/of de GGD. 

 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 
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Bijlage 1 Bekende locaties bij Provinciale wegen met staalslakken 
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College van Gedeputeerde Staten van Limburg 

Postbus 5700 

6202 MA Maastricht 

 
 
Maastricht, 18 april 2025 
 
 
Onderwerp: Signalen van tegenstrijdige afwegingen rondom natuur- en stikstofbeleid 
 
Geacht College, 
 
Recent hebben ons berichten bereikt over mogelijk tegenstrijdige afwegingen met betrekking tot het 
gevoerde natuur- en stikstofbeleid rondom de Groote Peel en Afferden. De VVD-fractie stelt daarom 
de volgende vragen aan uw College:  
 
Casus De Groote Peel 

1. Klopt het dat het College van Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant voornemens is om 
boeren rondom de Groote Peel te onteigenen om onder andere het waterpeil te verhogen? 

2. Klopt het dat Staatsbosbeheer toestemming heeft gekregen om honderdduizenden kuub 
water uit Natura 2000-gebied de Groote Peel te winnen (zonder natuurvergunning), terwijl er 
sprake was van droogte?   

3. Indien de bovenstaande signalen juist zijn, hoe rijmt uw College dan enerzijds het voornemen 
om boeren rondom de Groote Peel te onteigenen om het waterpeil te verhogen, en anderzijds 
de aan Staatsbosbeheer verleende toestemming om honderdduizenden kuub water uit de 
Groote Peel te winnen?  

4. Klopt het dat er maandenlang ganzen aanwezig zijn geweest op de Groote Peel en dat deze 
ganzen uitwerpselen hebben achtergelaten op het hoogveen, dat daar niet goed tegen 
bestand is? Zo ja, is dit wenselijk beheerbeleid en hoe verhoudt zich dit tot de goede staat van 
instandhouding die wordt nagestreefd?  

Casus Afferden 

5. Klopt het dat in Afferden water afkomstig uit de Eckelsebeek per vrachtwagen is aangevoerd 
om aanplantingen te beregenen en dat dit water een stikstofgehalte van meer dan 2,3 mg N 
per liter had? 

6. Is voorafgaand aan deze activiteit een nulmeting uitgevoerd naar de stikstofbelasting in het 
betreffende gebied?  

Belangenafweging 

7. Hoe vindt de afweging concreet plaats tussen ogenschijnlijk tegenstrijdige belangen binnen 
een Natura 2000-gebied? Verdroging in de Peel is schadelijk, uitwerpselen van ganzen in de 
Peel mogelijk ook. Met andere woorden: hoe beoordelen we de staat van instandhouding 
van de natuur wanneer we een schadelijke activiteit toepassen om een ander schadelijk 
effect te verminderen? 
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De VVD Limburg ziet uw beantwoording binnen de daarvoor gestelde termijn met 
belangstelling tegemoet. 

Met vriendelijke groet,  
 
Herman Nijskens 
Statenlid VVD   


